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PROTOKÓŁ Z XXIII POSIEDZENIA 
RADY POLSKIEGO KLUBU WYŚCIGÓW KONNYCH 

w dniu 24 kwietnia 2024 roku 
 

Posiedzenie Rady zostało otwarte o g. 13
25

 przez Zastępcę Przewodniczącego Rady PKWK –  M. Romanowskiego, który stwierdził, że przy obecności 
6 członków Rady zgromadzenie jest zdolne do podejmowania uchwał. W posiedzeniu wziął udział także Prezes PKWK - Pan Paweł Gocłowski. Posiedzenie 
prowadzone było w trybie hybrydowym. 
 
1. Przyjęcie porządku obrad. 
 

W związku z pojawieniem się nowej kandydatury na sędziego M. Romanowski zawnioskował o przegłosowanie następujących uchwał: 
 

UCHWAŁA NR 91 
z dnia 24 kwietnia 2024 roku 

 
Rada Polskiego Klubu Wyścigów Konnych wyraża zgodę na dołączenie do pkt. 4 porządku obrad rozpatrzenia dodatkowej kandydatury na sędziego 
wyścigowego - Pani Anny Janowskiej. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 6 (sześd) osób, 
Za odrzuceniem uchwały głosowało 0 (zero) osób, 
Od oddania głosu wstrzymało się 0 (zero) osób. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 

M. Romanowski przedstawił nowe brzmienie punktów 3 i 4: 
 
3. Dyskusja nad wnioskiem Pani Katarzyny Błesznowskiej-Korniłowicz o ponowne rozpatrzenie jej kandydatury na sędziego wyścigowego oraz 

nowo zgłoszonych kandydatur na sędziów. 
4. Głosowanie uchwały dot. rekomendacji kandydatów do pełnienia funkcji sędziego w sezonie 2024. 

 
i przeszedł do głosowania nad przyjęciem porządku obrad z zaproponowanymi zmianami. 
 

UCHWAŁA NR 92 
z dnia 24 kwietnia 2024 roku 

 
Rada Polskiego Klubu Wyścigów Konnych postanawia przyjąd porządek obrad zgodnie ze zgłoszonymi przez Michała Romanowskiego modyfikacjami 
punktów nr 3 i 4. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 6 (sześd) osób, 
Za odrzuceniem uchwały głosowało 0 (zero) osób, 
Od oddania głosu wstrzymało się 0 (zero) osób. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
Porządek obrad przedstawiony członkom Rady PKWK stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Następnie podjęto uchwałę dotyczącą trybu głosowania na bieżącym posiedzeniu: 
 

UCHWAŁA NR 93 
z dnia 24 kwietnia 2024 roku 

 
Rada Polskiego Klubu Wyścigów Konnych przyjmuje jawny tryb głosowania spraw personalnych na bieżącym posiedzeniu. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 6 (sześd) osób, 
Za odrzuceniem uchwały głosowało 0 (zero) osób, 
Od oddania głosu wstrzymało się 0 (zero) osób. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
2. Przyjęcie protokołu z XXII posiedzenia Rady. 

 
M. Kacprzyk stwierdził, że nie odpowiada mu forma, w jakiej został sporządzony protokół, że inne były ustalenia przyjęte na jednym z ostatnich 

posiedzeo.  
Wobec braku innych uwag podjęto następującą uchwałę: 

 
UCHWAŁA NR 94 

z dnia 24 kwietnia 2024 roku 
 

Rada Polskiego Klubu Wyścigów Konnych postanawia przyjąd protokół z XXII posiedzenia Rady.  
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 5 (pięd) osób, 
Za odrzuceniem uchwały głosowała 1 (jedna) osoba, 
Od oddania głosu wstrzymało się 0 (zero) osób. 
Uchwała została przyjęta większością głosów. 
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3. Dyskusja nad wnioskiem Pani Katarzyny Błesznowskiej-Korniłowicz o ponowne rozpatrzenie jej kandydatury na sędziego wyścigowego oraz nowo 
zgłoszonych kandydatur. 

 
Odnoście odwołania K. Błesznowskiej-Korniłowicz oraz kandydatury p. A. Janowskiej nie było żadnych pytao ani uwag (nt. p. Janowskiej, poza 

złożoną przez nią ankietą sędziowska, obecne na posiedzeniu osoby nie miały żadnej wiedzy). 

 Na pytania członków Rady Prezes P. Gocłowski poinformował: 

 Sędziowie na sezon 2024 zostali powołani, składy na Warszawę i Wrocław aktualnie zabezpieczone, pozostaje jeszcze Sopot w późniejszym terminie. 

 Do komisji technicznych powołanych zostało po 6 osób, co powinno zabezpieczyd płynnośd pracy KT w razie nieobecności któregoś z ich członków. W 
KO 4 osoby też powinny wystarczyd. 

 W sytuacji, kiedy wśród sędziów wrocławskich są osoby spoza Wrocławia i WTWK nie chce z nimi współpracowad z powodu możliwej konieczności 
opłacania ich dojazdów, PKWK sprawdzi możliwośd ewentualnego partycypowania w pokryciu tych kosztów. 

 J. Sawka: 

 Praktyka ostatnich kilku lat (wprowadzona przez Prezesa T. Chalimoniuka), polegająca na powoływaniu wszystkich sędziów na wszystkie tory, 
dawała organizatorom większą elastycznośd w doborze współpracowników, a teraz zostało to usztywnione poprzez powołanie całkiem odrębnych 
składów, co nie jest dobre, bo to organizatorzy podpisują umowy z sędziami i im płacą a nie PKWK. Klub powinien jak najszybciej przejąd 
wynagradzanie sędziów i wtedy będzie mógł dowolnie zarządzad sędziami. 

 P. Gocłowski: 

 Przepisy mówią wyraźnie, że sędziowie są powoływani na poszczególne tory. 

 6-osobowe składy mają zapewnid sprawne działanie KT, która w trakcie mitingu ma bardzo dużo różnych zadao. 

 Starał się, aby w każdej KT była przynajmniej 1 osoba świeża stażem, żeby mogła się uczyd od starszych, doświadczonych sędziów. 

 Kwestie formalne dot. płacenia sędziom przez PKWK są w trakcie analizy. W większości dyscyplin sportowych organ odwoławczy jest wynagradzany 
przez instytucję nadzorującą, jak PKWK, natomiast organizator ponosi koszty wynagradzania sędziów obsługujących mitingi. 

 Za wyjątkiem sytuacji losowych, sędziowie KT powinni starad się byd obecni w każdy dzieo wyścigowy, ponieważ ułatwia im to pracę (bieżąca wiedza 
nt. formy koni, jeźdźców i trenerów), ułatwia także PKWK i Radzie ocenę ich pracy. 

 Poprosił Radę, aby określiła jasne, konkretne kryteria, wg których będą oceniane poszczególne kandydatury sediowskie, zgodnie z zaleceniami 
MRiRW. 

 M. Kacprzyk zaproponował, aby w przyszłości do ankiety sędziowskiej kandydata dołączyd np. opinię czy rekomendację komisji egzaminacyjnej, 
przed którą zdawał egzamin. 

 Podjęto krótką dyskusję nad tym, czy A. Janowskiej udzielid pełnej rekomendacji, czy tylko na niektóre funkcje. 
 

4. Głosowanie uchwały dot. rekomendacji kandydatów do pełnienia funkcji sędziego w sezonie 2024. 
 

Po zakooczeniu dyskusji, w związku z hybrydową formą posiedzenia, M. Romanowski poddał pod jawne głosowanie następujących uchwał: 
 

UCHWAŁA NR 95 
z dnia 24 kwietnia 2024 roku 

 
Rada Polskiego Klubu Wyścigów Konnych wnioskuje o powołanie Pani Katarzyny Błesznowskiej-Korniłowicz na sędziego wyścigowego na sezon 2024, 
zgodnie z posiadanymi uprawnieniami sędziego członka komisji technicznej i komisji odwoławczej.  

 
Za przyjęciem uchwały głosowały 3 (trzy) osoby, 
Za odrzuceniem uchwały głosowało 0 (zero) osób, 
Od oddania głosu wstrzymały się 3 (trzy) osoby. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 

UCHWAŁA NR 96 
z dnia 24 kwietnia 2024 roku 

 
Rada Polskiego Klubu Wyścigów Konnych wnioskuje o powołanie Pani Anny Janowskiej na sędziego wyścigowego na sezon 2024, zgodnie z posiadanymi 
uprawnieniami sędziego: członka komisji technicznej i komisji odwoławczej, obserwatora, u celownika, u zegara. 

 
Za przyjęciem uchwały głosowały 3 (trzy) osoby, 
Za odrzuceniem uchwały głosowało 0 (zero) osób, 
Od oddania głosu wstrzymały się 3 (trzy) osoby. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
5. Sprawy różne. 
 

 M. Romanowski: 

 Poruszył kwestię zmiany załącznika do Regulaminu pracy Rady PKWK tak, aby spróbowad stworzyd takie zapisy, aby nie wywoływały wątpliwości co 
do działao Rady w kwestii rekomendowania sędziów. Zaproponował stworzenie grupy roboczej, która by taki projekt przygotowała.  Wobec braku 
chętnych zaproponował siebie samego do współpracy w tej materii z Prezesem PKWK. Wstępny projekt powinien byd przedstawiony do dyskusji na 
następnym posiedzeniu. Poprosił, aby ewentualne pomysły przesyład na maila. 

 Poprosił Prezesa PKWK o wsparcie w ramach obsługi prawnej Klubu w sprawach sądowych kierowanych do Rady. 
 

UCHWAŁA NR 97 
z dnia 24 kwietnia 2024 roku 

 
Rada zwraca się do Prezesa Polskiego Klubu Wyścigów Konnych o pomoc prawną celem oceny, czy i jakie ewentualne działania prawne należy podjąd w 
związku z wpływem do Rady kolejnych dokumentów sądowych. 
 
Uchwała została podjęta przez aklamację. 



3 

 J. Sawka poinformował, że z uwagi na nawał obowiązków służbowych złożył do MRiRW wniosek o zastąpienie go w Radzie PKWK jego 
współpracownikiem J. Zalewskim. 

 Prezes P. Gocłowski: 

 Potwierdził gotowośd wsparcia prawnego Rady PKWK. 

 Na pytanie M. Kacprzyka o opinię nt. sytuacji w Nagrodzie Strzegomia Prezes odpowiedział, że nie zajmował się jeszcze oceną orzeczenia KT w tej 
sprawie (zamierza zapoznad się z materiałami dot. jej orzeczenia), ale generalnie zostawia to kompetencjom organów orzekających (KT, KO i sądy). 

 Odnośnie odwołania B. Pukowca, będącego członkiem i Przewodniczącym Rady zauważył, że odwołanie i powołanie członków Rady leży w gestii 
MRiRW, zgodnie z ustawą owk. 

 Na pytanie J. Sawki o ew. możliwośd powoływania większych składów sędziowskich na poszczególne tory:  
W chwili obecnej „w odwodzie” zostały 3 osoby - sędziowie KT i KO, które mogą byd powołane w sytuacjach awaryjnych w trakcie sezonu. Najpierw 
poszczególne osoby są pytane, czy są gotowe pełnid określone funkcje na konkretnym torze. Jeżeli tegoroczny układ się nie sprawdzi, będzie on 
skorygowany w przyszłym roku. 

 M. Romanowski: Na chwilę obecną skład Rady jest niezmieniony, B. Pukowiec nadal jest członkiem Rady i jej Przewodniczącym. 
 

Wobec wyczerpania porządku obrad M. Romanowski zadeklarował przygotowanie projektu zmian w Regulaminie pracy Rady do przedstawienia na 
następnym posiedzeniu, następnie podziękował zebranym i zamknął posiedzenie.  

Na tym protokół zakooczono.  
 
 
Lista obecnych na posiedzeniu: 

1. Engel Władysław Jerzy 
2. Gołębiowski Mariusz 
3. Kacprzyk Maciej (zdalnie) 
4. Koczurowska-Wawrzkiewicz Kaja (zdalnie) 
5. Romanowski Michał (zdalnie) 
6. Sawka Jerzy (zdalnie) 


